
 

 

 

Schriftelijke vragen: Stand van zaken Programma Aanpak Stikstof Alkmaar 

Geacht college, 

Het Programma Aanpak Stikstof (PAS) mag niet als basis voor toestemming voor activiteiten worden 
gebruikt. Dat blijkt uit een uitspraak van de Afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van State van 
29 mei 2019. Deze uitspraak heeft een einde gemaakt aan het beleid van de Rijksoverheid dat 
jarenlang de economie boven de Nederlandse natuur en de gezondheid van haar inwoners plaatste.  

Vanwege haar hoge bevolkingsdichtheid en enorme veestapel heeft Nederland een hogere uitstoot 
van stikstof dan andere landen. Het grootste nadeel van een hoge stikstofuitstoot is dat het werkt als 
voedingsmiddel voor een specifiek aantal plantensoorten. Hoe meer stikstof er in de grond en in de 
lucht bevind des te sneller verdringen een klein aantal soorten alle andere. Dit heeft er onder andere 
voor gezorgd dat 80 procent van alle Nederlandse planten en dierensoorten  in de afgelopen 
honderd jaar zijn uitgestorven. Ondanks vele waarschuwingen heeft de rijksoverheid er jarenlang 
voor gekozen om papieren maatregelen te nemen tegen de uitstoot van stikstof in plaats van 
concrete.  

De Alkmaarse burger is nu de dupe van dit beleid. Het Alkmaarse natuurgebied de Eilandspolder lijdt 
onder de grote hoeveelheid stikstof in het milieu. Ook liggen veel bouwprojecten die resulteren in 
extra stikstofuitstoot stil nu het Programma Aanpak Stikstof niet meer mag worden gebruikt. Gezien 
de grote behoefte aan woningbouw binnen de gemeente Alkmaar komt de uitspraak van de Raad 
van State op een ongelukkig moment. Zeker als men bedenkt dat verreweg het grootste deel van de 
stikstofuitstoot niet door het bouwen van woningen wordt veroorzaakt maar voornamelijk door 
landbouw en verkeer.  

In het kader van artikel 42 stelt GroenLinks Alkmaar daarom de volgende vragen aan het college: 

1. Kunt u ons een lijst doen toekomen met plannen en projecten binnen de gemeente Alkmaar 
die geraakt worden door de stikstofuitspraak van de Raad van State?  

2. Verwacht u stagnatie in de Alkmaarse woningbouw door de stikstof uitspraak van de Raad 
van State?  

3. Wat voor gevolgen heeft de uitspraak van de Raad van State voor het huidige beleid van de 
gemeente Alkmaar? 

4. Gaat de gemeente plannen en projecten die kunnen leiden tot een toename van uitstoot van 
stikstofoxiden of ammoniak opnieuw beoordelen?  

5. Wat voor gevolgen heeft het jarenlange lakse stikstofbeleid van de Rijksoverheid gehad op 
het in de gemeente Alkmaar gelegen natuurgebied de Eilandspolder? 

6. Zijn er concrete maatregelen die de gemeente Alkmaar kan nemen om de uitstoot van 
stikstof terug te dringen? 



7. Is het college bereidt om de rijksoverheid op te roepen om concrete maatregelen te nemen 
om de uitstoot van stikstof terug te dringen?  

8. Is het college bereid om projectontwikkelaars te adviseren over het treffen van interne 
maatregelen om geen of minder stikstof uit te stoten bij hun projecten? 

Met vriendelijke groet,  

 
Namens de fractie van GroenLinks Alkmaar 
Maaike Kardinaal 
Roy Seignette 


